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၁၄.၅.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၉၉ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၅၉၀၀၀/ က်ပ္  

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၃၇ က်ပ္ 

  CBM Rate                   = ၁၅၄၃.၀ က်ပ္ 

  ယူရို တစ္ယူရို    = ၁၇၃၄.၄ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၂၇.၅ က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၉၇.၅ က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၀၇၁.၄ က်ပ္ 

  တရုုုုုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)    = ၂၂၄.၂၀ က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)     = ၂၁.၉၃၉  က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ      = ၁၂၉.၉၂ က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္          = ၃၆၉.၉၈ က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္     = ၄၈.၉၆၉ က်ပ္ 

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com 
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ေတာင္ကုိရီးယားႏုိင္ငံကုိ ရြယဲိုသီးေဖ်ာ္ရည္တင္ပုိ႔ဖို႔ စက္႐ုံတည္ေဆာက္မည္ 
     ေတာင္ကိုရီးယားႏိုင္ငံကို ရြဲယိုသီးေဖ်ာ္ရည္တင္ပုိ႔ႏိုင္ဖုိ႔အတြက္ ရန္ကုန္တိုင္း 
ေဒသႀကီးအတြင္းမွာ ရြဲယိုသီးေဖ်ာ္ရည္ထုတ္စက္႐ံုကို ဒီႏွစ္အတြင္း တည္ေဆာက္ 
ဖို႔ အစီအစဥ္မ်ား စတင္လုပ္ေဆာင္ေနတယ္လို႔ ဒန္႔သလြန္သီးႏွင့္ ရြဲယိုသီး 
ထုတ္လုပ္သူမ်ားႏွင့္ တင္ပို႔သူမ်ားအစုအဖြဲ႔မွ အလုပ္အမႈေဆာင္ ကိုေဇာ္လင္းထြန္း 
ကေျပာပါတယ္။ အဆိုပါစက္႐ံုကို လာမည့္ ဇူလုိင္လမွာ စတင္လည္ပတ္မွာျဖစ္ၿပီး 
စက္႐ုံမွထုတ္လုပ္တဲ႔ ရြဲယိုသီးေဖ်ာ္ရည္မ်ားကိုေတာ႔ ေတာင္ကိုရီးယားႏုိင္ငံကို 
ဒီႏွစ္အတြင္း တင္ပို႔မယ္လို႔သိရပါတယ္။ 
     “ေတာင္ကိုရီးယားကို ထုတ္ကုန္ေတြတင္ပုိ႔မယ္ဆိုတဲ႔ ရည္ရြယ္ခ်က္နဲ႔ 
ဒီရြယဲိုသီးေဖ်ာ္ရည္ထုတ္စက္႐ံုကို တည္ေဆာက္ဖုိ႔ ႀကိဳးပမ္းအားထုတ္ေနပါတယ္။ 
ရြဲယိုသီးထုတ္ကုန္ေတြကို ျပည္ပကိုသာမက ျပည္တြင္းမွာလည္း ျဖန္႔ျဖဴးသြားမွာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ စက္႐ံုတည္ေဆာက္တ့ဲအခါမွာလည္း အစားအေသာက္နဲ႔ေဆးဝါး 
ႀကီးၾကပ္ကြပ္ကဲမႈဦးစီးဌာနရ႕ဲ လမ္းညႊန္ခ်က္ေတြနဲ႔ တည္ေဆာက္မွာျဖစ္ပါတယ္။ 
ေတာင္ကိုရီးယားႏုိင္ငံက အသင္းအဖြ႕ဲေတြကလည္း အရည္အေသြးပိုင္းကို 
စစ္ေဆးမွာျဖစ္ၿပီး ဒီႏွစ္အတြင္း ေတာင္ကိုရီးယားႏုိင္ငံကို တင္ပို႔ႏိုင္မွာျဖစ္တယ္” 
လို႔ ကုိေဇာ္လင္းထြန္းကေျပာပါတယ္။ 
     လက္ရွိအခ်ိန္မွာ ေတာင္ကိုရီးယားႏုိင္ငံကုိ ရြဲယိုသီးေဖ်ာ္ရည္မ်ား အဓိက 
တင္ပုိ႔ေနတာကေတာ႔ ကေမ႓ာဒီးယားႏုိင္ငံျဖစ္ပါတယ္။ ထုိ႕ေၾကာင့္ ျမန္မာႏုိင္ငံ 
အေနနဲ႔ ေစ်းကြက္မွာ ၎ႏုိင္ငံကို ယွဥ္ၿပိဳင္ရမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ “ကၽြန္ေတာ္တို႔အေနနဲ႔ 
ထုတ္ကုန္ရ႕ဲအရည္အေသြးပိုင္းကို ေကာင္းမြန္ေအာင္ ႀကိဳးစားရမွာျဖစ္ၿပီး ျပည္ပ 
ႏိုင္ငံေတြက သတ္မွတ္ထားတဲ႔ေစ်းႏႈန္းကိုလည္း ယွဥ္ၿပိဳင္ႏုိင္ပါတယ္”လို႔ 

ကိုေဇာ္လင္းထြန္းကေျပာပါတယ္။ ျမန္မာႏုိင္ငံမွ ရြဲယိုသီးေျခာက္မ်ားကို ထိုင္းႏုိင္ငံကဝယ္ယူၿပီးေနာက္ အျခားႏုိင္ငံ 
မ်ားကို တန္ဖိုးျမင့္ထုတ္ကုန္မ်ားအျဖစ္ ျပန္လည္တင္ပို႔တာျဖစ္ပါတယ္။ 
Source: https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/1957-export-
wholesaler-juice.html 
  

ရာသီဥတုမမွန္ၿပီး အပူခ်ိန္ျမွင္႔တက္မႈေၾကာင္႔ သီဟိုဠ္ထြက္ႏႈန္း သံုးတန္ေက်ာ္ေလ်ာ႔က် 
     ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္သီဟိုဠ္အမ်ားဆုံးထြက္ရွိသည္႔ ၿမဳိ႕မ်ားထဲမွတစ္ၿမဳိ႕အပါအ၀င ္
ျဖစ္သည္႔ ဧရာ၀တီတုိင္းေဒသႀကီး၊ သာေပါင္းၿမဳိ႕နယ္တြင္ ယခင္ႏွစ္က သီဟိုဠ္ 
၁၅ တန္ေက်ာ္ထြက္ရွိခဲ႔ေသာ္လည္း ယခုႏွစ္တြင္ ရာသီဥတု မမွန္ျခင္းႏွင္႔ 
အပူခ်ိန္ ျမွင္႔တက္ျခင္းတုိ႔ေၾကာင္႔ သီဟုိဠ္ထြက္ႏႈန္းမွာ ၁၁ တန္ေက်ာ္သာ 
ထြက္ရွိသျဖင္႔ ယခင္ႏွစ္ထက္ သုံးတန္ေက်ာ္ ေလ်ာ႔က်သြားေၾကာင္း သာေပါင္း 
ၿမဳိ႕နယ္ သီဟုိဠ္စုိက္ပ်ဳိးထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်သူမ်ားအသင္းမွသိရသည္။ 
      သီဟုိဠ္အဖူးအပြင္႔ထြက္ရွိခ်ိန္ ယခုႏွစ္အေစာပိုင္းတြင္ ၄ ရက္ခန္႔ 
မုိးဆက္တုိက္ ရြာသြန္းၿပီး၊ တပတ္ခန္႔ ႏွင္းမုိးမ်ားက်ခဲ႔သည္႔အတြက္ အသီးကင္း 

 

https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/1957-export-wholesaler-juice.html
https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/1957-export-wholesaler-juice.html
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ေအာင္ျဖစ္ထြန္းမႈနည္းပါးခဲ႔ေၾကာင္းႏွင္႔ ျဖစ္ထြန္းလာသည္႔ အသီးကင္းမ်ားမွာလည္း အပူခ်ိန္ျမွင္႔တက္မႈေၾကာင္႔ 
ျဖစ္ထြန္းမႈနည္းသျဖင္႔ ထြက္ႏႈန္းမွာ သိသိသာသာေလ်ာ႔က်သြားခဲ႔ေၾကာင္းသိရသည္။ သီဟုိဠ္က မုိးမ်ားၿပီးထုိက္သင္႔တဲ႔ 
အပူခ်ိန္ရွိတဲ႔ေနရာေတြမ်ား အျဖစ္မ်ားပါတယ္။ အပူခ်ိန္က ၃၅ ဒီဂရီ စင္တီဂရိတ္ေအာက္ပႀဲကဳိက္တယ္။ အဲဒီထက္ 
မ်ားသြားရင္ မႀကဳိက္ေတာ႔ဘူး။ တကယ္ဆုိရင္သီဟုိဠ္ကအပူဒဏ္ ေတာ္ေတာ္ခံႏုိင္တယ္လုိ႔ေျပာရမယ္။ ဒါေပမယ္႔ 
ၿပီးခဲ႔တဲ႔လကေန ခုခ်ိန္ထိ အပူခ်ိန္က ၃၈ နဲ႔ အထက္မွာပရဲွိေတာ႔ သီးကင္းေတြက မခံႏုိင္ဘူး။ ပ်က္စီးမႈေတြ မ်ားတာေပါ႔။ 
ဒါေၾကာင္႔ ထြက္ႏႈန္းက အရင္ႏွစ္ထက္ သုးံတန္ေက်ာ္ ေလးတန္ေလာက္ကုိ က်သြားတာပါဟု သာေပါင္းၿမဳိ႕နယ္ သီဟိုဠ္ 
စုိက္ပ်ဳိးထုတ္လုပ္ေရာင္းခ်သူမ်ားအသင္း အၾကံေပး ကုိဖုန္းၾကြယ္ကေျပာျပသည္။ 
     ျမန္မာႏုိင္ငံအႏွံ႔မွ ထြက္ရွိေသာသီဟိုဠ္မ်ားကုိ ရန္ကုန္သုိ႔တင္ပုိ႔ၾကၿပီး ရန္ကုန္မွတဆင္႔ ျပည္တြင္းျပ  ပသုိ႔ျဖန္႔ျဖဴး 
လွ်က္ရွိေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ သီဟိုဠ္ကို တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး၊ ပခဲူးတုိင္းေဒသႀကီး၊ ဧရာ၀တီတုိင္း ေဒသႀကီးႏွင္႔ 
ရခုိင္ျပည္နယ္တို႔တြင္ အမ်ားဆုံးစိုက္ပ်ဳိးၾကၿပီး ၊ ဥေရာပႏုိင္ငံမ်ားအေနျဖင္႔ ဂ်ပန္၊ ကုိရီးယား၊ တရုတ္တို႔တြင္ အနည္းငယ္ 
ျဖစ္ထြန္းေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/yadanabonnewspaper/ 
 

ေဆာက္လုပ္ေရးဆိုင္ရာ လုပ္ငန္းသံုးသံထည္ပစၥည္း ၉၅ ရာခိုင္နႈန္းေက်ာ္ကို ျပည္ပမွတင္သြင္းေန 
       ျမန္မာႏုိင္ငံ၏ ေဆာက္လုပ္ေရးဆိုင္ရာလုပ္ငန္းသုံး သံထည္ပစၥည္း ၉၅ ရာခိုင္နႈန္းေက်ာ္ကို ျပည္ပမ ွ မွာယူ 
တင္သြင္းေနရေၾကာင္း Danieli Co.,Ltd(Myanmar Branch)မွ Sales Manager ဦးသီဟေအာင္က ေျပာျပသည္။ 
ျပည္တြင္းေဆာက္လုပ္ေရး လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ လုိအပ္လ်က္ရွိသည့္ သံထည္ပစၥည္း ၉၀ ရာခိုင္နႈန္းကုိ တရုတ္မွ 
တင္သြင္ ေနၿပီး က်န္ ၅ ရာခ္ုိင္နႈန္းေက်ာ္ကုိ ဗီယက္နမ္ ၊ အိႏၵိယနွင့္ တူရကီစသည့္ႏုိင္ငံမ်ား တင္သြင္းလ်က္ရွိေၾကာင္း 
ယခုလက္ရွိအခ်္ိန္တြင္ ေဆာက္လုပ္ေရးဆိုင္   လုပ္ငန္းသုံး သံထည္ေစ်းနႈန္းအေနျဖင့္ ျပည္ပသံတစ္တန္လ်င္ က်ပ္ေငြ 
၇၀၀၀၀၀ (ခုနွစ္သိန္း)မွ ၇၅၀၀၀၀(ခုနွစ္သိန္း ငါးေသာင္း) ထိရွိၿပီး ျပည္တြင္းထုတ္ သံတစ္တန္လ်င္ က်ပ္ေငြ ၅၀၀၀၀၀ 
(ငါးသိန္း)မွ ၆၀၀၀၀၀ (ေျခာက္သိန္း) ထိရွိေၾကာင္းသိရသည္။ (ျပည္တြင္းမွာထုတ္တဲ့ သံေတြက အရည္အေသြးမရွိဘူး။ 
အေဆာက္အဦး အျမင့္ေတြမွာဆုိ သံုးလုိ႔မရဘူး။ ခုျပည္တြင္းမွာ သံထုတ္တယ္ဆိုတာကလည္း ျပည္ပႏုိင္ငံေတြမွာ 
လြန္ခဲ့တ့ဲ နွစ္၁၀၀ ေလာက္ကတည္း အသံုးျပဳခဲ့တာဆုိေတာ့ နည္းပညာက ေတာ္ေတာ္ေနာက္ၾကေနပါၿပီ)ဟ ု Danieli 
Co.,Ltd (Myanmar Branch)မွSales Manager ဦးသီဟေအာင္ကေျပာျပသည္။  
       ယခုလက္ရွိ မိသားစုတစ္ႏုိင္တစ္ပုိင္ သံထည္ထုတ္လုပ္ျခင္းလုပ္မ်ားမွာ ျပည္ပႏုိင္ငံမ်ားတြင္ လြန္ခဲ့သည္ နွစ္ ၁၀၀ 
ဝန္းက်င္က အသုံးေနသည့္ နည္းပညာမ်ား ျဖစ္သည့္အတြက္ သံထည္ထုက္လုပ္မႈ နည္းပညာမ်ား လိုအပ္ခ်က္မ်ား 
ရွိေနေၾကာင္း ၎ကဆက္လက္ေျပာျပသည္။ ျပည္တြင္းလုပ္ငန္း လုိအပ္ခ်က္မ်ာအရ သံထည္တင္းသြင္းမႈမ်ားကုိ အခြန္ 
ေလ်ာ့ေပါ့မႈမ်ား ေပးထားျခင္းမ်ားေၾကာင့္ ဝယ္သူမ်ားအေနျဖင့္လည္း ေစ်းနႈန္းသက္သာမႈရွိေၾကာင္း အဓိကအားျဖင့္ 
ျပည္တြင္း၌ နည္းပညာအရ တြင္တြင္က်ယ္က်ယ္ မထုတ္လုပ္ႏုိင္ျခင္းမ်ားေၾကာင့္ ျပည္ပမ ွ တင္းသြင္းေနရျခင္း 
ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/yadanabonnewspaper/ 
 

ျမန္မာ့ငါးတန္ကုိ ျပည္ပပုိ႔ရန္ ျပင္ဆင္ေန 
       ျမန္မာ့ငါးတန္ကို ႏိုင္ငံတကာအဆင့္မီ ေမြးျမဴေရးစနစ္နဲ႔ေမြးျမဴၿပီး ႏုိင္ငံတကာကုိ တင္ပို႔ဖို႔ေဆာင္ရြက္ေနတယ္လုိ႔ 
ျမန္မာႏိုင္င ံ ငါးလုပ္ငန္းအဖြ႕ဲခ်ဳပ္ အမႈေဆာင္အရာရိွ ဦးႀကီးေငြကေျပာပါတယ္။ျမန္မာႏိုင္ငံငါးလုပ္ငန္းအဖြ႕ဲခ်ဳပ္က 
ဦးေဆာင္ၿပီး Global Earth (Agro and Aqua Industry Public Company Limited) ကို တည္ေထာင္ကာ 
ပန္းတေနာ္ၿမိဳ႕နယ္က ဧက(၉၀၀)ေက်ာ္မွာ ငါးကန္ (၄၀၀)ေက်ာ္တူးေဖာ္ျပီး ငါးတန္ေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းကို လုပ္ကိုင္ 
ေနတာျဖစ္တယ္လုိ႔သိရပါတယ္။ ငါးေတြကို ျပည္ပတင္ပို႔တဲ့အခါ အေကာင္လိုက္တင္ပို႔မွာမဟုတ္ဘဲ ငါးအသားလႊာ၊ 
အဆီ၊ အေရျပားနဲ႔ အရုိးေတြကို သီးသန္႔ခြဲျခားၿပီး တရုတ္၊ အေမရိကန္နဲ႔ ဥေရာပႏိုင္ငံေတြက ေစ်းကြက္ေတြဆီကုိ တင္ပို႔ 
သြားမွာျဖစ္တယ္လို႔ ဦးႀကီးေငြကေျပာပါတယ္။ သမားရုိးက်ငါးေမြးျမဴေရးကန္ေတြမွာ ငါးစာအျဖစ္ ဖြဲႏုနဲ႔ ပဖဲတ္ ေကၽြးတာ 
ျဖစ္ေပမယ့္ ငါးတန္ေမြးျမဴေရးမွာေတာ႔ ေရေပၚစာငါးအစာေတာင့္ေတြကို ေကၽြးတာျဖစ္တယ္လို႔ သိရပါတယ္။  
       ဒါ့အျပင္ ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ ပထမဦးဆံုးအသံုးျပဳတဲ့ ေရကန္ေအာက္ပိုင္းက အနည္အႏွစ္ေတြ စြန္႔ထုတ္တဲ့စနစ္ကို 

https://www.facebook.com/yadanabonnewspaper/photos/pcb.1109400812577089/1109400755910428/?type=3&__tn__=HH-R&eid=ARCRTU4hC9z2I1DJhE3ksvIaLWHvX87wSqaUSCfGYcHBM95w0Nap4plczVc6aeSZYLaoo7piEa5wzV_9&__xts__%5B0%5D=68.ARA4FlkUiBy1k8P2L9PkZnqwXf5u5qJ4LMXi2F0ms7XKWSvNqZp7uTGRfVwYw3qRO3tGTtTX_k3vEyRfMJq5Dm3lhfC2gprwb7JDl1t9Ly4K5xc9quKNdII2CfEZ44iY0m7sVxHvGQcNV45IoODweUGp6wg-tPOI6w6FBDXw0kJ7Qf-M8pBRfsYWp1GjlElv6P-nnB8jwnXm_pSlhV1uSP4QJMeIwIRTGv4-BR6cU1uyhkDOxPhlvw69guDsgkPg8y_HkhjWm_MrNccpJre3nUULmgOTXbq4bs5qkF6G2ukXP9hwmz0VFpRT8Qq-rlSQ1qG5vQhBC-dZtiDZFe1BxsrnCQ
https://www.facebook.com/yadanabonnewspaper/photos/pcb.1109400812577089/1109400755910428/?type=3&__tn__=HH-R&eid=ARCRTU4hC9z2I1DJhE3ksvIaLWHvX87wSqaUSCfGYcHBM95w0Nap4plczVc6aeSZYLaoo7piEa5wzV_9&__xts__%5B0%5D=68.ARA4FlkUiBy1k8P2L9PkZnqwXf5u5qJ4LMXi2F0ms7XKWSvNqZp7uTGRfVwYw3qRO3tGTtTX_k3vEyRfMJq5Dm3lhfC2gprwb7JDl1t9Ly4K5xc9quKNdII2CfEZ44iY0m7sVxHvGQcNV45IoODweUGp6wg-tPOI6w6FBDXw0kJ7Qf-M8pBRfsYWp1GjlElv6P-nnB8jwnXm_pSlhV1uSP4QJMeIwIRTGv4-BR6cU1uyhkDOxPhlvw69guDsgkPg8y_HkhjWm_MrNccpJre3nUULmgOTXbq4bs5qkF6G2ukXP9hwmz0VFpRT8Qq-rlSQ1qG5vQhBC-dZtiDZFe1BxsrnCQ
https://www.facebook.com/yadanabonnewspaper/
https://www.facebook.com/yadanabonnewspaper/
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လည္း ထည့္သြင္း အသံုးျပဳထားတယ္လို႔ ဆိုပါတယ္။ ငါးေမြးေတာင္သူေတြအေနနဲ႔ ဒီငါးတန္လုပ္ငန္းကို စိတ္ဝင္စား 
တယ္ဆိုရင္ ပူးေပါင္း လုပ္ကိုင္ႏုိင္တယ္္လုိ႔ ျမန္မာႏိုင္ငံငါးလုပ္ငန္းအဖြ႕ဲခ်ဳပ္ အႀကီးတန္းဒုတိယဥကၠ႒ ေဒါက္တာညီညီက 
ေျပာပါတယ္။  
        ဒီငါးေမြးျမဴေရးစနုစ္ကို (၂၀၁၇) ခုႏွစ္ကတည္းက စတင္လုပ္ကိုင္ခဲ့တာျဖစ္ၿပီး တစ္ႏွစ္ေက်ာ္အတြင္း စမ္းသပ္မႈ 
ရလဒ္ေတြအရ ေအာင္ျမင္မႈ (၈၀) ရာခုိင္ႏႈန္းအထိ ရွိတယ္လို႔သိရပါတယ္။ 
Source: https://www.facebook.com/onenewsmyan/ 

 
ကုန္သြယ္ေရးအျငင္းပြားမႈေတြေၾကာင့္ အေမရိကန္မွာအလုပ္အကုိင္(၁)သန္းနီးပါး ဆုံးရံႈးရမယ္လုိ႔ တရုတ္ေျပာ 

     အေမရိကန္နဲ႔တရုတ္ၾကား လက္ရွိျဖစ္ေနတဲ့ ကုန္သြယ္ေရး အျငင္းပြားမႈေတြေၾကာင့္ တရုတ္နဲ႔ကုန္သြယ္ေရး 
လိုေငြြျပမႈေတြေလ်ာ့နည္းသြားရမယ့္အစား အေမရိကန္မွာ အလုပ္အကုိင္ေပါင္း(၁)သန္းနီးပါး ဆုံးရႈံးရလိမ့္မယ္လုိ႔ တရုတ္ 
စီးပြားေရး ပညာရွင္ေတြက ေပက်င္းၿမိဳ႕ေတာ္မွာ အခုလ(၁၂) ရက္က ေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။ ႏွစ္ႏိုင္ငံၾကား ကုန္သြယ္ေရး 
ေဆြးေႏြးပြဲေတြ ေရွ႕ဆက္လုပ္ေဆာင္ေနေပမယ့္လည္း အေမရိကန္ေဒၚလာ(၂၀၀)ဘီလီယံ တန္ဖုိးရွိတဲ ့ တရုတ္ 
ကုန္ပစၥည္းေတြကို အခုလ (၁၀)ရက္ကစၿပီး အခြန္ေငြ(၁၀)ရာခိုင္ႏႈန္းကေန(၂၅) ရာခုိင္ႏႈန္းအထိ တိုးေကာက္မယ့္လို႔ 
အေမရိကန္အစုိးရက ထုတ္ျပန္ခဲ့တာပါ။ အေမရိကန္ရ႕ဲလုပ္ရပ္ဟာ သူ႔ရ႕ဲကုန္သြယ္ေရး လုိေငြျပမႈကိုပဲ ျမင့္တက္လာ 
ေစမွာျဖစ္ၿပီး၊ ဒီလုပ္ရပ္ေၾကာင့္ ကမၻာတစ္လႊားက စီးပြားေရးလုပ္ငန္းခြဲေတြ အေမရိကန္ကုိ အျမန္ေျပာင္းေရႊ႕ၾကတယ္ 
ဆိုတာမ်ိဳ း တစ္ကမၻာလုံးက ျမင္ေတြ႔ရမွာမဟုတ္ပါဘူးလို႔ တရုတ္စီးပြားေရးပညာရွင္ေတြက ေျပာပါတယ္။ 
     အေျခက်ၿပီးသား စီးပြားေရးလုပ္ငန္းခြဲတစ္ခုဟာ ေနရာသစ္မွာ ျပန္လည္အေျခက်ဖို႔ဆိုတာဟာ ဆယ္စုႏွစ္ေပါင္း 
မ်ားစြာ အခ်ိန္ယူရမွာျဖစ္ၿပီး၊ အေမရိကန္ကုမၸဏီေတြျဖစ္တဲ့ Tesla နဲ႔ Ford တုိ႔ဟာလည္း ေစ်းကြက္ရွာေဖြဖို႔နဲ႔ 
ဖြံ႔ျဖိဳးတဲ့စက္မႈ လုပ္ငန္းခြဲအျဖစ္ရပ္တည္ဖို႔ တရုတ္ႏို္င္ငံကိုေရာက္ရွိလာၾကလိမ့္မယ္လို႔လည္း တရုတ္စီးပြားေရးပညာရွင္ 
ေတြကဆိုပါတယ္။ 
     တရုတ္ထုတ္ကုန္ပစၥည္းေတြဟာ အေမရိကန္ႏုိင္ငံတစ္ခုတည္းမွာပဲ ေစ်းကြက္ရွိတာမဟုတ္ပဲ အျခားေစ်းကြက္ေတြ 
လည္းရွိပါတယ္။ အေမရိကန္-တရုတ္ၾကားမွာ ကုန္သြယ္ေရးအျငင္းပြားမႈေတြျမွင့္တက္ေနတာဟာ ကမၻာ့ကုန္သြယ္ 
ေရးစနစ ္ နဲ႔ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းေတြကို စိန္ေခၚေနတာျဖစ္တယ္လို႔လည္း တရုတ္စီးပြားေရးပညာရွင္ေတြက ေျပာ 
ေၾကာင္း ရိုက္တာသတင္းမွာေဖာ္ျပထားပါတယ္။ 
Source: https://www.facebook.com/onenewsmyan/ 
 

ျမန္မာက်ပ္ေငြျဖင့္ဝယ္ယူႏုိင္မည့္ ေက်ာက္မ်က္ရတနာျပပြ ဲျပဳလုပ္မည္ 
     ျမန္မာက်ပ္ေငြျဖင့္ ဝယ္ယူႏုိင္မည့္ ေက်ာက္မ်က္ရတနာျပပြဲကုိ ဇြန္လ ၈ ရက္ေန႔မွ ၁၃ ရက္ေန႔အထိ ေနျပည္ေတာ္ရွိ 
မဏိရတနာေက်ာက္စိမ္းခန္းမတြင္ ျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ျမန္မာ့ေက်ာက္မ်က္ရတနာျပပြဲ ဗဟိုေကာ္မတီထံမွ 
သိရသည္။ ယင္းျပပြဲသို႔ ေက်ာက္မ်က္ရတနာ တူးေဖာ္ထုတ္လုပ္ျခင္းလုပ္ငန္း ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိသည့္ ႏိုင္ငံသား 
ေက်ာက္မ်က္ရတနာလုပ္ငန္းရွင္မ်ား လိုင္စင္ရယူ၍ ေက်ာက္မ်က္ရတနာအေခ်ာထည္ထုတ္လုပ္ျခင္း၊ ေရာင္းခ်ျခင္း၊ 
ဝယ္ယူျခင္းလုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိသည့္ ႏုိင္ငံသားေက်ာက္မ်က္ရတနာလုပ္ငန္းရွင္မ်ားကို သတ္မွတ္ခ်က္ 
မ်ားႏွင့္အညီ ဝယ္ယူခြင့္ျပဳမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ယင္းေကာ္မတီထံမွသိရသည္။ 
     ထို႔ျပင္ ျမန္မာႏုိင္ငံကုမၸဏီမ်ားဥပေဒမ်ားႏွင့္အညီ မွတ္ပံုတင္ထားသူမ်ား၊ ျမန္မာႏိုင္ငံေက်ာက္မ်က္ရတနာ 
လုပ္ငန္းရွင္အသင္းဝင္ႏုိင္ငံသားမ်ား၊ ေက်ာကမ္်ကရ္တနာဥပေဒ၊ နည္းဥပေဒမ်ားႏွင့္အညီ ခြင့္ျပဳမိန္႔ႏွင့္ လိုင္စင္ရယူ 
ထားသူမ်ားကိုလည္း ဝယ္ယူခြင့္ျပဳမည္ျဖစ္ၿပီး ေရာင္းခ်ပြဲသုိ႔တက္ေရာက္ဝယ္ယူလိုသူမ်ားသည္ သတ္မွတ္ထားသည့္ 
အာမခံစေပၚေငြႏွင့္ ဝင္ေၾကးေငြမ်ား ေပးသြင္းရမည္ျဖစ္သည္။ 
     အဆိုပါျပပြဲတြင္ ေက်ာက္မ်က္၊ ေက်ာက္စိမ္းအတြမဲ်ားေရာင္းခ်ျခင္း၊ ရတနာကုန္သည္မ်ား ေက်ာက္မ်က္အတြမဲ်ားကို 
ၾကည္႐့ႈစစ္ေဆးျခင္း၊ အိတ္ဖြင့္တင္ဒါစနစျ္ဖင့္ ေရာင္းခ်မည့္ ေက်ာက္မ်က္အတြမဲ်ားအတြက္ ေဈးႏႈန္းတင္သြင္းလႊာမ်ားကို 
သက္ဆိုင္ရာ တင္ဒါပံုးမ်ားတြင္ ထည့္သြင္းျခင္း၊ အိတ္ဖြင့္တင္ဒါစနစ္ျဖင့္ ေရာင္းခ်ျခင္းမ်ားကို ျပဳလုပ္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
ျမန္မာ့ေက်ာက္မ်က္ရတနာျပပြဲ ဗဟိုေကာ္မတီထံမွသိရသည္။ 
Source: https://news.ydnp.net/268449/ 

https://www.facebook.com/onenewsmyan/
https://www.facebook.com/onenewsmyan/
https://news.ydnp.net/268449/
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အေမရိကန္-တ႐ုတ္ ကုန္သြယ္ေရးတင္းမာမႈ ျပန္လည္ျမင့္တက္လာမႈက  
ထိုင္းပုိ႔ကုန္လုပ္ငန္းအေပၚ ၿခိမ္းေျခာက္ေနဟုဆုိ 

     ယခုရက္ပိုင္းမွာ အေမရိကန္နဲ႔ တ႐ုတ္အၾကား ကုန္သြယ္ေရး တင္းမာမႈေတြ ျပန္လည္ေရခ်ိန္ျမင့္တက္လာေန 
ခဲ့ၿပီးေနာက္ ထုိင္းႏိုင္ငံရ႕ဲ ပို႔ကုန္လုပ္ငန္းနဲ႔ စီးပြားေရးကေတာ့ ကံဆုိးမိုးေမွာင္က်မယ့္ အေျခအေနနဲ႔ရင္ဆုိင္ရဖို႔ 
႐ွိေနတယ္လို႔ သိရပါတယ္။တ႐ုတ္ကုန္စည္ေတြအေပၚ အခြန္တုိးေကာက္ဖို႔ Trump ရ႕ဲ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ဟာ ထိတ္လန္႔စရာ 
ေကာင္းေၾကာင္း ထုိင္းကုန္သည္ႀကီးမ်ားအသင္း တကၠသုိလ္ရ႕ဲ သုေတသနဌာန ဒုဥကၠဌ Thanavath Phovinchai က 
ေျပာပါတယ္။ 
     ခုလုိ အေမရိကန္ကုန္သြယ္ခြန္တိုးေကာက္ျခင္းေၾကာင့္ ကမၻာစ့ီးပြားေရးမွာ ႏိုင္ငံတကာရင္းႏွီးျမဳွပ္ႏွံသူေတြရဲ႕  
ယံုၾကည္မႈကို ေသခ်ာေပါက္ ထိခိုက္လာေစပါလိမ့္မယ္” လို႔ ၎ကေျပာသြားပါတယ္။ ကမၻာစ့ီးပြားေရးကလည္း ယခုႏွစ္ 
အတြင္း ၃ ရာခိုင္ႏႈန္းနဲ႔ ေအာက္သာ တိုးတက္မယ္လို႔ေမွ်ာ္လင့္ရၿပီး ယင္းအေျခအေနက ထုိင္းပို႔ကုန္နဲ႔ ခရီးသြားလုပ္ငန္း 
အေပၚ ထိခုိက္ေစဖို႔ရွိေနေၾကာင္း Mr Thannavath က ေျပာသြားပါတယ္။ ထိုင္းဂ်ီဒီပီက ခုႏွစ္ထဲ ၃ ဒသမ ၅ 
ရာခုိင္ႏႈန္းေအာက္နဲ႔ တုိးတက္မယ္လုိ႔ ကၽြန္ေတာ္တုိ႔ ေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္၊ အရင္ခန္႔မွန္းထားခဲ့တဲ့ ၃ ဒသမ ၇ ၊ ၃ ဒသမ ၈ 
ရာခိုင္ႏႈန္းထက္နည္းပါးဖို႔ရွိေနပါတယ္၊ ခုခ်ိန္မွာ အေမရိကန္အခြန္တိုးေကာက္လုိ႔ ျဖစ္လာတဲ့အေျခအေနေတြရဲ႕ 
သက္ေရာက္မႈက အေမရိကန္ေစ်းကြက္ဆီသြားမယ့္ တ႐ုတ္ကုန္စည္ေတြကုိ ပိုေစ်းႀကီးေစဖို႔ရွိေနပါတယ္” လို႔ ၎က 
ေျပာသြားပါတယ္။ ကမၻာ့စီးပြားေရး ေႏွးေကြးမႈ၊ ကုန္သြယ္ေရးစစ္ရိွန္ျမင့္တက္လာမႈတို႔က ခုႏွစ္ထဲ ထိုင္း ပို႔ကုန္လုပ္ငန္း 
အေပၚ တိုးတက္မႈ ေလ်ာ့ပါးေစဖို႔ ရွိေနပါတယ္လို႔လည္း ၎က ထပ္ေလာင္းေျပာသြားပါတယ္။ 
Source: https://www.bangkokpost.com/…/latest-salvo-in-us-china-trad… 
 

ကမၻာလုံးဆိုင္ရာ ပလတ္စတစ္စြန္႔ပစ္ပစၥည္း ကုန္သြယ္မႈကုိ  
ကန္႔သတ္ဖို႔ ႏုိင္ငံေပါင္း ၁၈၀ ေက်ာ္သေဘာတူ 

     ကမၻာ့ႏိုင္ငံေတြရဲ႕ နယ္စပ္နယ္နမိတ္ေတြအၾကား ပလတ္စတစ္စြန္႔ပစ္ပစၥည္းေတြ စီးဆင္းေရာက္႐ွိမႈကို ထိန္းခ်ဳပ္ 
သြားႏိုင္ေရးအတြက္ ကမၻာ့ႏိုင္ငံေပါင္း ၁၈၇ ႏိုင္ငံက အစုိးေတြအၾကား သေဘာတူညီခ်က္ရ႐ွိခဲ့တယ္လို႔  
သိရပါတယ္။ ဒါဟာ ကမၻာ့ပလတ္စတစ္ အက်ပ္အတည္း ျပႆနာကုိ ထိန္းခ်ဳပ္ႏိုင္ဖုိ႔ ရည္႐ြယ္အားထုတ္ႀကိဳးပမ္းတ့ဲ 
လုပ္ေဆာင္ခ်က္တစ္ခု ျဖစ္ပါတယ္။ 
     သုိ႔ေပမယ့္လည္း ယင္းႏိုင္ငံေတြထဲမွာ အေမရိကန္ပါ၀င္ျခင္းမရွိဘူးလို႔လည္း သိရပါတယ္။အႏၱရာယ္႐ွိ ပစၥည္းေတြကုိ 
ႏုိင္ငံတစ္ႏုိင္ငံကေန အျခား ႏုိင္ငံတစ္ႏုိင္ငံဆီ ေရာက႐ိွ္မႈအေပၚ စည္းၾကပ္တားျမစ္မယ့္ စာခ်ဳပ္ Basel Convention မွာ 
ပလတ္စတစ္ကုိ ထပ္မံျဖည့္စြက္ဖို႔ ကမၻာ့ ႏုိင္ငံေတြက သေဘာတူခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါဟာ ကမၻာတစ္၀ွမ္း ပလတ္စတစ္ 
ညစ္ညမ္းမႈရ႕ဲ အႏၱရာယ္႐ိွ ဆုိးက်ဳိးေတြကို တုိက္ဖ်က္ႏိုင္ဖို႔ ရည္႐ြယ္ပါတယ္။ယင္းသေဘာတူညီခ်က္ကုိေတာ့ 
ဆြစ္ဇာလန္ႏိုင္ငံမွာျပဳလုပ္ခဲ့တဲ့ သီတင္းပတ္ႏွစ္ပတ္ၾကာအစည္းအေ၀းအၿပီးမွာ အတည္ျပဳႏုိင္ခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ 
Source: https://edition.cnn.com/2019/05/11/world/basel-convention 
 

ကုန္သြယ္ေရး သေဘာတူညီခ်က္တစ္ခုရေအာင္ အျမန္ဆုံး 
လုပ္ေဆာင္ဖုိ႔ Donald Trump တ႐ုတ္ကို ဖိအားေပး 

     လက္႐ွိအခ်ိန္မွာ တ႐ုတ္အစုိးရအေနနဲ႔ အေမရိကန္နဲ႔အၾကား ကုန္သြယ္ေရး သေဘာတူညီခ်က္တစ္ခုရရွိဖုိ႔ 
လုပ္ေဆာင္သင့္ေၾကာင္း၊ အဲဒီလုိမလုပ္ႏိုင္ခဲ့ဘူးဆိုပါက လာမယ့္ ၂၀၂၀ ေနာက္ပိုင္းက်ရင္ ၎ႏိုင္ငံအတြက္ အေျခ 
အေနဟာ ယခုထက္သာ ဆိုးသြားေတာ့မွာျဖစ္ေၾကာင္း အေမရိကန္သမၼတ Donald Trump က တ႐ုတ္ကုိ သတိေပး 
ေျပာဆိုလုိက္ပါတယ္။ တ႐ုတ္တုိ႔အေနနဲ႔ ခုလက္႐ွိကာလမွာ အေမရိကန္န႔ဲအၾကား သေဘာတူညခီ်က္ မရထားဘူးဆိုရင္ 
၎ရဲ႕ဒုတိယေျမာက္ သမၼတသက္တမ္းက်ရင္ အေျခအေနပုိဆုိးမွာျဖစ္ေၾကာင္း Trump က သတိေပးလိုက္တာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ 
     Washington နဲ႔ Beijing တုိ႔ဟာ လက္႐ွိကုန္သြယ္ေရး ပဋိပကၡစစ္ပြဲတစ္ခုအတြင္း ပိတ္မိေနလ်က္႐ိွၿပီး ႏွစ္ဘက္ 
အၾကား ေျမာက္ျမားစြာေသာ အခြန္အေကာက္ေတြ အျပန္အလွန္ တုိးျမွင့္ေကာက္ခံရင္းနဲ႔ အျပန္အလွန္အထိ 
နာေစလ်က္႐ွိပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ အဆုိပါအေျခအေနေတြဟာ ကမၻာ့စီးပြားေရးအေပၚ ထိခိုက္လာေစမယ့္အေပၚမွာလည္း 

https://www.bangkokpost.com/business/news/1675564/latest-salvo-in-us-china-trade-spat-threatens-thai-exports?fbclid=IwAR0g6fkflyXcqIOfs0QRj4har68krCtrxLYQS0nPoTvDwT0PCdxoFz4x-sU
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fedition.cnn.com%2F2019%2F05%2F11%2Fworld%2Fbasel-convention%3Ffbclid%3DIwAR1_y3yPBWjSKcKAljYOatr794jYS43yos0L5nJ51C8FOR6taZ18iaoLVMo&h=AT1fX_uMkVqUmeNp7TDVYkyXFyIVqD3awf1ADyNg0nYHaxS4Tfji3MOCCp3vRfOz3sX1mGf3ciEJto9qBgGlSL8q6AKgky7gCT_mMrbtFs8yh7DfHZFjHltldvpBzYmB6wsJpq-SUHc2uerRvg5V2iBkLso6KuT2sWKJZ3wcnEyG745Kw0LRUHlJzUbSu8F3R-yM1COwBjfcvXzBcg862idpOWlzYkmyjHbCV2Q4L38lCbbHgOIsdjljs-z1oacKebBFalKlYPxtMXGA6PNCCran3JYlHqLD9xna0S8dbXeycQC-4m2w3rzq7oQzDxS03TaXKHdz3qo7nDdTGf-TYfd5pD7VP_sSEk8F5T5UQSrvVxCzJqjix0UHOPKzhv1pTS8K5SiyFeRF7kTpqVbj0nbi9iX-aLxUmQ-28DRQpZJsgnuLXT6CusT9-sY3fk6havM0VWvK6kKQ-lWp5luIvC_Q_G_2Z-hinGb25-v1zdHK2K8FEOVV5bfxfnOxbw4x01PNUmRvZxAPJA7fVYGLt7_6sdJosslLRA2-CoLXUKqU-MLMwX-zYq4H1tc8s1s7SkfLx8LU7fLNfEO2Q3Vfk_hNp4IWrBBXXNPfBz7_b9xHh6DBUqlAQ94XcOEgrb4WQM66
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စိုးရိမ္ပူပန္မႈေတြ ျမင့္တက္ေနလ်က္႐ွိပါတယ္။ ၿပီးခဲ့တဲရ့က္ပိုင္းက အေမရိကန္-တ႐ုတ္ ႏွစ္ႏိုင္ငံအၾကား ၂ ရက္တာ 
ေဆြးေႏြးညွိႏႈိင္းမႈေတြလုပ္ခဲ့ၿပီး ေမလ ၁၀ ရက္ကၿပီးဆံုးသြားခဲ့ေပမယ့္လည္း ဘာသေဘာတူညီခ်က္ တစ္ခုမွ  
မရရွိခဲ့ပါဘူး။ 
     တ႐ုတ္ အဆင့္ျမင့္ညိွႏႈိင္းေရးမွဴးကေတာ့ ေ႐ွ႕လာမယ့္ တစ္ရက္ရက္မွာ ေပက်င္းမွာ ႏွစ္ဘက္အၾကား ေနာက္ 
တစ္ႀကိမ္ ထပ္ေတြ႕ၾကမယ္လို႔လည္း ေျပာပါတယ္။ ဒါေပမယ့္လည္း အေရးႀကီးတဲ့ စည္းမ်ဥ္းပိုင္းမွာ တ႐ုတ္ဘက္က  
ဘယ္လုိ လိုက္ေလ်ာမႈမွ လုပ္မွာမဟုတ္ဘူးလို႔လည္း သတိေပးသြားခဲ့ပါတယ္။ 
Source: https://www.channelnewsasia.com/…/trump-to-china-trade-deal… 
 

ျမန္မာကုန္တင္ယာဥ္မ်ားကုိ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံထဲသုိ႔ ဝင္ထြက္သြားလာခြင့္ျပဳ 
     ေရႊလီ-ဝမ္တင္ဂိတ္ေပါက္မွ တ႐ုတ္ျပည္ဘက္သုိ႔ ဝင္ေရာက္လာသည့္ ကုန္တင္ 
ကားမ်ားအေနႏွင့္ လုိအပ္ခ်က္အေပၚမူတည္၍ တ႐ုတ္ျပည္လမ္းမႀကီးမ်ားကို 
အသုံးျပဳကာ ေရႊလီ/က်ယ္ေဂါင္ဂိတ္ေပါက္မွ ျမန္မာျပည္ဘက္သို႔ ေရႊလီအစုိးရက 
ျပန္လည္ထြက္ခြာခြင့္ျပဳလိုက္ေၾကာင္း မူဆယ္ ၁၀၅ မိုင္ သစ္သီးဝလံ ကုန္စည္ဒုိင ္
တာဝန္ခံ ေဒၚၾကည္ၾကည္ခုိင္ကေျပာၾကားသည္။  ျမန္မာကုန္တင္ယာဥ္မ်ားသည္ 

တ႐ုတ္ျပည္ဘက္က သတ္မွတ္ထားသည့္ ယာဥ္ျဖတ္သန္းခြင့္ျပဳခ်က္ကို သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားထံ ေလွ်ာက္ထားေတာင္းခံ 
ရမည္ျဖစ္ၿပီး သတ္မွတအ္ခြန္အခမ်ားကို ေလွ်ာက္ထားသူက ေပးေဆာင္ရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ယင္းကုန္စည္ဒိုင္ထံမွ 
သိရသည္။ 
     ဝမ္တင္ကေနဝင္ အသီးကြင္းထဲမွာ အသီးခ်ၿပီး က်ယ္ေဂါင္တို႔ ေရႊလီတို႔မွာ ကုန္တင္ဖို႔ရွိရင္ တ႐ုတ္ျပည္ထဲကေန ေပး 
မပတ္ဘူး။ ျပန္ထြက္ၿပီးမွ မူဆယ္ကေနျပန္ဝင္ရတာ။ အခု အသီးကားေတြခ်ၿပီး ကုန္တင္စရာရိွရင္ တ႐ုတ္ျပည္ထဲကေန 
ပတ္သြားလို႔ရၿပီဆိုၿပီး ခြင့္ျပဳေပးလိုက္တာဟု ေဒၚၾကည္ၾကည္ခုိင္က ဆုိသည္။ ယခင္က ျမန္မာ ကုန္တင္ယာဥ္မ်ားကို 
တ႐ုတ္ျပည္ထဲသို႔ ဝင္ထြက္သြားလာခြင့္ မျပဳသည့္အတြက္ ေရႊလီႏွင့္က်ယ္ေဂါင္တြင္ ကုန္တင္မည့္ ကားမ်ားသည္ 
မူဆယ္ ၁၀၅ မိုင္အေပါက္မွ ျပန္ဝင္ရန္ ယာဥ္ေၾကာ ပိတ္ဆို႔သည့္အတြက္ တစ္ပတ္ခန္႔ ေစာင့္ဆိုင္း ရေၾကာင္း မူဆယ္ 
၁၀၅ မိုင္ သစ္သီးဝလံ ကုန္စည္ဒိုင္ထံမွ သိရသည္။ 
       သူတုိ႔ဘက္ကေတာ့ တရားဝင္ ခြင့္ျပဳၿပီးၿပီ။ ယာဥ္ေတြကေတာ့ စမသြားေသးဘူး။ ဒီရက္ပိုင္းအတြင္း စသြားမွာပါ။ 
ဒီဘက္က ဝင္ခြင့္ကတ္ေတြ ျပင္ဆင္ရဦးမယ္ဟု ခြာညိဳသစ္သီးပြဲ႐ုံကုမၸဏီ မန္ေနဂ်င္းဒါ႐ိုက္တာ ဦးစိုင္းခင္ေနာင္က 
ေျပာၾကားသည္။ ျမန္မာကုန္တင္ယာဥ္မ်ား စတင္သြားလာႏုိင္ရန္ သက္ဆုိင္ရာဌာနမွ တာဝန္ရွိသူမ်ားက ေမလ ၁၂ 
ရက္ေန႔တြင္ လမ္းေၾကာင္းမ်ားကို လိုက္လံစစ္ေဆးမႈမ်ား ျပဳလုပ္လ်က္ရွိေၾကာင္း မူဆယ္ ၁၀၅ မိုင္ သစ္သီးဝလံ 
ကနု္စည္ဒိုင္ထံမွသိရသည္။ ျမန္မာကုန္တင္ယာဥ္မ်ားကို ဝင္ထြက္သြားလာခြင့္ျပဳလိုက္သည့္အတြက္ ေရႊလီ-ဝမ္တင္ 
ဝင္ထြက္ဂိတ္တြင္ ယာဥ္ေၾကာပိတ္ဆို႔မႈကို ေျဖေလွ်ာ့ႏိုင္မည္ျဖစ္ၿပီး ျမန္မာ-တ႐ုတ္ ႏွစ္ႏိုင္ငံအၾကား ကုန္စည္စီးဆင္းမႈကို 
လ်င္ျမန္ေစမည္ျဖစ္ေၾကာင္း သစ္သီးကုန္သည္မ်ားက သံုးသပ္ေျပာၾကားသည္။ 
Source: http://thevoicemyanmar.com/news/33870-mkt 
 
ေန႔အပူခ်ိန္ျမင့္မားၿပီး မုိး႐ြာသြန္းမႈလုိအပ္ခ်က္ေၾကာင့္ ေႏြႏွမ္းမ်ား အထြက္ႏႈန္းေလ်ာ့နည္းႏုိင္ဟုေတာင္သူမ်ားဆုိ 

        မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး မင္းဘူး (စကု) ၿမိဳ႕နယ္တြင္ စိုက္ပ်ိဳးေသာ 
ေႏြႏွမ္းမ်ားမွာ ေန႔အပူခ်ိန္ျမင့္မားၿပီး မိုး႐ြာသြန္းမႈလိုအပ္ခ်က္ေၾကာင့္ 
အထြက္ႏႈန္း ေလ်ာ့နည္းႏိုင္ေၾကာင္း ေႏြႏွမ္းစိုက္ပ်ိဳးေသာ ေတာင္သူမ်ားထံမ 
ွသိရသည္။ မင္းဘူး (စကု) ၿမိဳ႕နယ္အတြင္း GAP စနစ္ျဖင့္စိုက္ပ်ိဳးေသာ 
ေႏြႏွမ္း စိုက္ခင္းမ်ားအပါအဝင္ ေႏြစပါးစိုက္ဧက ၁၅၀ဝ၀ ခန္႔ စိုက္ပ်ိဳးထား 
ရွိသည္။ 
        ကြၽန္ေတာ္တို႔ေဒသက ဆည္ေရရရွိသလုိ ေျမေအာက္ေရလည္းရရွိတဲ့ 
အတြက္ ႏွစ္စဥ္ ေႏြႏွမ္း၊ ေႏြစပါးစိုက္ပ်ိဳးၾကတယ္။ ၿပီးခဲ့တဲ့ရက္ပုိင္းက 

မိုးႏွစ္ရက္ေလာက္႐ြာခဲ့ေပမယ့္ လိုအပ္ခ်က္ျပည့္မီေအာင္ မ႐ြာတဲ့အတြက္ အဆင္မေျပခဲ့ဘူး။ ဒါေပမဲ့ ေန႔စဥ္ ေရဖ်န္း 

https://www.channelnewsasia.com/news/world/trump-to-china-trade-deal-now-or-it-will-be-far-worse-after-2020-11525614?fbclid=IwAR0LL3KcZnArRuFCzBf8PbyyquuIHx89h4XLskwrvq8TG-fAVTd4sd5pe2o
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fthevoicemyanmar.com%2Fnews%2F33870-mkt%3Ffbclid%3DIwAR1VV3BDD3YzMCtEdKGHnS-gN0nYdjfFMagRTQ1z1pbRFVoSiJxLXvCURgI&h=AT2ivdTvAhOEpXbsJORQwPQcFi8VgA7skzcbx7nBs5QYuKiDVahGX5kDELbPokbiYXxcAQnM8AobsKfvswUAK7qiPMn7kMRA4QKYHlI4ojt92wvziyNN9fQqMQ4gznene4WZs24nVrN-nYHk-bnIso4_UD4HDEuF
https://www.facebook.com/photo.php?fbid=2345339492401929&set=a.1379067262362495&type=3&eid=ARBHvmsUAPYV-6eWAOIGdZaNth2_Z40fFsbWzTDUCxz4juXrLwCTVpXNLhP0rgSIWttD0Y-tGlcY9q9a
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ေပးေနတာေၾကာင့္ ေျမအစိုဓာတ္ရရွိၿပီး ႏွမ္းပင္ေတြဖူးပြင့္ကုန္ပါၿပီ။ အခုလို အပြင့္ေတြပြင့္ၿပီး အသီးလိုက္ခါနီး မိုးလိုေန 
တယ္။ မိုးလိုေနတဲ့အခ်ိန္မ႐ြာဘဲ အပူခ်ိန္ျပင္းတာေၾကာင့္ ႏွမ္းအထြက္ႏႈန္း ေလ်ာ့နည္းႏိုင္ပါတယ"္ ဟု မင္းဘူး (စကု) 
ၿမိဳ႕နယ္ ကံကုလားေက်း႐ြာေန ေတာင္သူကုိလွမင္းႏိုင္ကရွင္းျပသည္။ မင္းဘူး (စကု) ၿမိဳ႕နယ္ ေက်ာက္စစ္ပုံေက်း႐ြာ၊ 
ကံသစ္ေက်း႐ြာ၊ ကံကုလားေက်း႐ြာႏွင့္ ေက်ာက္စံေက်း႐ြာတို႔သည္ ဆည္ေရ ရရိွသည့္ေဒသမ်ားျဖစ္ကာ တစ္ႏွစ္လွ်င္ 
သုံးသီးစား စိုက္ပ်ိဳးလုပ္ကိုင္ၾကေၾကာင္း၊ ေႏြကာလ၌ ေႏြႏွမ္းကိုအဓိကစိုက္ပ်ိဳးၾကၿပီး လာမည့္ဇြန္လပိုင္း ေလာက္တြင္ 
ေႏြႏွမ္းမ်ား ရိတ္သိမ္းၾကေတာ့မည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။ 
     ကြၽန္ေတာ္တို႔ ေႏြႏွမ္းစိုက္ပ်ိဳးခဲ့တာ ေလးႏွစ္ရိွခဲ့ၿပီ။ အရင္ကေတာ့ ေႏြကာလဆည္ေရရရိွတာေၾကာင့္ ေႏြစပါး 
စိုက္ခဲ့ၾကတယ္။ ေႏြစပါးစိုက္ပ်ိဳးတာထက္ ေႏြႏွမ္းစိုက္ပ်ိဳးတာ ပိုၿပီးတြက္ေျခကိုက္တာေၾကာင့္ ေႏြစပါးမစိုက္ေတာ့ဘဲ 
ေႏြႏွမ္းကိုပ ဲ စုိက္ပ်ိဳးလုပ္ကိုင္ခဲ့တယ္။ ေန႔အပူခ်ိန္ေတြျပင္းေနတာေၾကာင့္ ႏွမ္းခင္းေတြ ေရမျပတ္ေအာင္ ေရဖ်န္း၊ 
ေရသြင္းေပးေနသလို ေရမဝပ္ေအာင္လည္း ေဖာက္ထုတ္ေပးေနရပါတယ္။ ေရဝပ္ရင္ ႏွမ္းပင္ေတြ အျမစ္ပုပ္ကုန္တတ္တဲ့ 
အတြက္ ဂ႐ုစိုက္ၿပီး ေရသြင္း၊ ေရထုတ္ေနရတယ္။ ဒီေလာက္ပူျပင္းေနတာ၊ ထြက္ရွိခ်ိန္မွာ အထြက္ႏႈန္းေလ်ာ့နည္း 
ႏိုင္ပါတယ္ဟု ေက်ာက္စံေက်း႐ြာေန ေတာင္သူဦးသန္းလြင္ကသံုးသပ္သည္။ 
Source: https://www.facebook.com/kope.aung?fref 
 

ကသာၿမိဳ႕နယ္တြင္ ဧရာဝတီျမစ္ေရအနည္းငယ္တက္လာ၍ ပဲပုရစ္မ်ားေဈးေကာင္းရ 
     စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး ကသာၿမိဳ႕နယ္တြင္ ဧရာဝတီျမစ္ေရအနည္းငယ္ 
တက္လာ၍ ေျမပခဲင္းမ်ား၌ေနေသာ ပပဲုရစ္မ်ား ဝယ္ယူစားသုံးသူမ်ားျခင္းေၾကာင့္ 
ေဈးကြက္အတြင္းသို႔ စတင္အေရာင္းအဝယ္ျပဳလုပ္လာၾကေၾကာင္းသိရသည္။ 
ပုရစ္မ်ားမွာ ကသာၿမိဳ႕နယ္တြင္ စက္တင္ဘာလႏွင့္ ေမလတုိ႔တြင္ တစ္ႏွစ္လွ်င္ 
ႏွစ္ႀကိမ္ေပၚၿပီး စက္တင္ဘာလ ေဆာင္းတြင္းကာလထြက္ေသာ ပုရစ္မ်ားမွာ 
ဥပါရွိၿပီး ယခုေမလ ေျမပခဲူးခ်ိန္ ဧရာဝတီျမစ္ေရတက္လာပါက ေရနစ္ျမဳပ္ျခင္း၊ 
ေနပူျပင္းျခင္းတို႔ေၾကာင့္ ထြက္ရွိသည့္ ပုရစ္မ်ားမွာ ဥပါျခင္းမရွိေၾကာင္း သိရသည္။ 

     ကသာၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွိ အထက္သံပုရာ၊ မိုးတား၊ ေခ်ာင္းဝ၊ ႏြယ္နီ၊ မင္းလည္၊ ေပါေလာ၊ ပုေလြေ႐ႊ၊ ေက်ာက္ထုံးႀကီး၊ 
အင္းဒရန္႔၊ သံပုရာကုန္း၊ တုတ္ႀကီး၊ ေ႐ႊျပည္သစ္၊ က်ားေသ၊ ကူးကာစသည့္ေက်း႐ြာမ်ားမွ ပုရစ္ေတာင္သူမ်ားမွာ 
ေရယာဥ္မ်ား၊ ကား၊ ဆိုင္ကယ္မ်ားျဖင့္ ကသာၿမိဳ႕ေပၚရွိဒိုင္မ်ားသို႔ လာေရာက္ေရာင္းခ်လ်က္ရွိသည့္အတြက္ ပုရစ္ 
ေဈးကြက္ရွိၿပီး ေရာင္းအားေကာင္းလ်က္ရွိေၾကာင္း အဝယ္ဒိုင္မ်ားမသွိရသည္။ 
     ကသာၿမိဳ႕ရွိ ပုရစ္ဒိုင္မ်ားမွ အေကာင္ ၁၀ဝ လွ်င္ က်ပ္ ၃,ဝ၀ဝ မွ က်ပ္ ၄,ဝ၀ဝ ျဖင့္ ဝယ္ယူၿပီး လက္လီေရာင္းခ်သူ 
မ်ားက က်ပ္ ၄၅၀ဝ မွ က်ပ္ ၅,ဝ၀ဝ အထိ ေရာင္းခ်လ်က္ရွိေၾကာင္း၊ ပုရစ္အဝယ္ဒိုင္မ်ားမွ သန္႔စင္ၿပီး ပလတ္စတစ္ 
တစ္အိတ္လွ်င္ အေကာင္ ၂၀ဝ ပါ အထုပ္မ်ားထုပ္၍ ေရခ႐ဲိုက္ကာ မႏၲေလး၊ ေနျပည္ေတာ္၊ ရန္ကုန္၊ ေမာ္လၿမိဳင္ 
ၿမိဳ႕မ်ားသို႔လည္းေကာင္း၊ ကခ်င္ျပည္နယ္ ျမစ္ႀကီးနား၊ မိုးညႇင္း၊ မိုးေကာင္း၊ ဖားကန္႔သို႔လည္းေကာင္း တင္ပို႔ျဖန္႔ခ်ိ 
ေရာင္းခ်ျခင္းရွိသျဖင့္ ေရခစဲက္မ်ား၊ ပုရစ္ေကာက္ေရာင္းသူမ်ား အလုပ္အကုိင္အခြင့္အလမ္းမ်ားရရွိလ်က္ရွိသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/kope.aung?fref  
 

ေစ်းကြက္အလားအလာေကာင္းေနသည့္ ၀ါသီးႏံွကုိ စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးအတြင္း တုိးျမႇင့္စုိက္ပ်ဳိး 
     ေစ်းကြက္ အလားအလာေကာင္းေနသည့္ ၀ါသီးႏွံကို စစ္ကုိင္းတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း တိုးျမႇင့္စိုက္ပ်ဳိးႏိုင္ေရး ပံ့ပိုး 
ေဆာင္ရြက္သြားမည္ေၾကာင္း ျပည္နယ္စိုက္ပ်ဳိးေရးဦးစီးဌာနမွသိရသည္။ လက္ရွိတြင္ ၀ါစိုက္ပ်ဳိးမႈကို စစ္ကိုင္း၊ မံုရြာ၊ 
ယင္းမာပင္၊ ေရႊဘိုႏွင့္ ကန္႔ဘလူခ႐ုိင္ အတြင္းရွိ ၿမိဳ႕နယ္ ၁၉ ခုတြင္ စတင္စိုက္ပ်ဳိးေနၿပီျဖစ္ၿပီး ၀ါစိုက္ပ်ဳိးမႈစနစ္ႏွင့္ 
အရည္အေသြး သန္႔၀ါရရိွႏိုင္ေရးေဆာင္ရြက္ရမည့္ စနစ္၊ မ်ဳိးသန္႔ ၀ါႀကိတ္ခြဲျခင္းစနစ္၊ မ်ဳိးေစ့အရည္အေသြးႏွင့္ 
အကဲျဖတ္သည့္စနစ္တုိ႔ကို သင္တန္းေပးလ်က္ရွိသည္။ စစ္ကုိင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ စိုက္ပ်ဳိးေရးဦးစီးဌာန ဒုတိယ 
ၫႊန္ၾကားေရးမႉး ဦးထြန္းရွိန္က ေတာင္သူေတြဟာ ေစ်းကြက္ရွိေနတ့ဲ ၀ါသီးႏွံကို တိုးခ်ဲ႕စိုက္ပ်ဳိးလာတာနဲ႔အတူ ျပည္တြင္း 
ထုတ္လုပ္ဖို႔၊ ျပည္ပပို႔ဖို႔ ဒါေတြနဲ႔အညီ ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ေအာင္ သင္တန္းေတြေပးေနတာျဖစ္ပါတယ္”ဟု ေျပာသည္။ 
စစ္ကုိင္းတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း ေရႊေတာင္ ၈၊ ၉ မ်ဳိးမ်ားကို အမ်ားဆံုး စိုက္ပ်ိဳးလ်က္ရွိေၾကာင္း၊ ၀ါမ်ဳိးေစ့မ်ားတြင္ 

https://www.facebook.com/kope.aung?fref
https://www.facebook.com/kope.aung?fref
https://www.facebook.com/photo.php?fbid=2345250792410799&set=a.1379067262362495&type=3&eid=ARByINDzKB9HBQfLVs5qO8l9QYNwhMa2_SUxCQT47A1CXF7Ltph1o1aCZswyBbcrcFocaAABwhHnhc7u
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မ်ဳိးေကာင္းမ်ဳိးသန္႔ရရွိ စိုက္ပ်ဳိးမႈအားနည္းေနသည့္အတြက္ မ်ဳိးေစ့ထိန္းသိမ္းရန္ အရပ္ဘက္အဖြ႕ဲအစည္းမ်ား၊ ပုဂၢလိက 
က႑မ်ားျဖင့္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ျခင္း၊ ထြန္ယက္စုိက္ပ်ဳိးမႈလုပ္ငန္းမ်ား တြင္က်ယ္လာေစေရးအတြက္ စက္မႈလယ္ယာ 
စနစ္ျဖစ္လာေစရန္ႏွင့္ ၀ါစက္႐ံုလည္ပတ္ႏုိင္ရန္ ကုန္ၾကမ္းရွားပါးမႈကို ျဖည့္ဆည္းေပးႏိုင္ေရး လိုအပ္လ်က္ရွိသည္။ 
     ျပည္တြင္းမွာ မ်ဳိးေစ့ထုတ္လုပ္ႏုိင္တ့ဲ မ်ဳိးေစ့ကုမၸဏီေတြ ေပၚေပါက္လာဖုိ႔လိုအပ္တယ္။ မ်ဳိးေစ့က႑တိုးတက္ 
ေျပာင္းလဲလာဖို႔ မ်ဳိးေစ့ထုတ္လုပ္ငန္းရွင္ေတြ၊ ေတာင္သူေတြပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ဖို႔ လိုအပ္သလုိ ရာသီဥတုဒဏ္၊ 
ပိုးမႊားဒဏခံ္ႏိုင္တဲ့ ေဒသမ်ဳိးရင္းေတြလိုမ်ဳိး အရည္အေသြးထန္ိးသမ္ိးေပးတာကုိ အေလးထားေဆာင္ရြက္ရမွာ ျဖစ္တယ္ 
ဟု စိုက္ပ်ဳိးေရးဦးစီးဌာန (႐ုံးခ်ဳပ္) ၀ါႏွင့္ခ်ဥ္မွ်င္ထြက္သီးႏွံဌာနခြဲ လက္ေထာက္ၫႊန္ၾကားေရးမႉး ေဒၚသန္းသန္းႏုက 
ေျပာသည္။ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း ၀ါစိုက္ပ်ဳိးမႈကို ဧက ၁၃၀၀၀၀ ေက်ာ္ခန္႔ စိုက္ပ်ဳိးႏိုင္ေရး လ်ာထားေၾကာင္း 
သိရသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ ၀ါသီးႏွံကို မေကြးတုိင္းေဒသႀကီး၊ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ 
ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီးတုိ႔တြင္ စိုက္ပ်ဳိးဧကေပါင္း ၅၅၀၀၀၀ ေက်ာ္မွ တန္ခ်ိန္တစ္သိန္း ေျခာက္ေသာင္းခန္႔ထြက္ရွိေၾကာင္း 
သိရသည္။  
     ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ ဇူလုိင္လမွ ၾသဂုတ္လကုန္အထိ မုိးႀကိဳ၀ါထြက္ရွိၿပီးေအာက္တုိဘာလတြင္ မုိးေႏွာင္း၀ါထြက္ရွိသည္။ 
လက္ရွိတြင္ ၀ါတစ္ပိႆာ က်ပ္ ၁၃၀၀ ႏွင့္ ၀ါဂြမ္းတစ္ပိႆာလွ်င္ က်ပ္ ၃၂၀၀မွ က်ပ္ ၃၆၀၀ အထိ ေစ်းေပါက္ 
ေနသည္။ ၀ါသီးႏွံသည္ ယခင္ႏွင့္မတူဘဲ ျပည္တြင္းခ်ည္မွ်င္စက္႐ုံမ်ားႏွင့္ ျပည္ပတင္ပုိ႔ေရးအတြက္ ၀ယ္ယူသူတုိ႔အၾကား 
ေစ်းကြက္ရရွိေနသည့္ စက္မႈသီးႏွံျဖစ္သည္။  
Source: https://www.facebook.com/thefarmermedia/posts/2172033342910840?__tn__=K-R 
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